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Plzeň spolu s univerzitami usiluje o 10,5 mld. Kč dotací z EU

Plzeň 30. dubna (ČTK), autor: Václav Prokš snm
Až o 10,5 miliardy korun usiluje do roku 2015 město Plzeň ve spolupráci s univerzitami. Díky tomuto spojení, které bude
schvalovat plzeňské zastupitelstvo v červnu, by měly mít radnice, vysoké školy a partnerské výzkumné ústavy větší
šanci získat miliardové dotace z EU. Integrovaný plán rozvoje města Plzeň - univerzitní město 2015 dnes ČTK představil
plzeňský primátor Pavel Rödl.    
Největší díl dotací, 4,1 miliardy korun, by měla získat Západočeská univerzita (ZČU) na vybudování vědeckých
a výzkumných kapacit v oblastech informačních technologií, výzkumu materiálů, vývoje automobilů, geografie a
paleontologie. Lékařská fakulta UK chce vybudovat ve čtvrti Lochotín, poblíž areálu fakultní nemocnice, univerzitní
kampus za 1,1 miliardy Kč. Všechny stavby musejí být hotovy do roku 2015.     
"O první dotace pro univerzitu a město bychom měli požádat do konce roku," řekl prorektor pro vědu a výzkum František
Ježek. Dosud nejsou vyhlášeny podmínky operačních programů. Primátor uvedl, že jako první chce město postavit
trolejbusovou trať do průmyslové a univerzitní zóny Borská pole. Následovat budou tramvajová trať na stejné místo,
žádosti o dotace na nákupy vozidel MHD a druhá etapa vědecko-technického parku. V jeho první části začalo fungovat
Centrum nových technologií s 50 lidmi z univerzity. "Na nákup přístrojů požadujeme 500 milionů korun," řekl Ježek. Díky
plánu integrovaného centra výzkumu a vývoje chce mít v Plzni řada světových koncernů svá "kompetenční" centra.     
O půl až dvě miliardy požádá plzeňská Škoda výzkum, která chce poblíž průmyslové zóny Borská pole nebo v areálu
plzeňské Škodovky v Bolevci vybudovat nový výzkumný komplex. Firma je součástí Ústavu jaderného výzkumu Řež
patřícího do skupiny ČEZ.     
"Jsme připravenější než poskytovatelé dotací, projekty tvoříme dva roky," řekl Ježek. Do příprav projektů dala univerzita
deset milionů korun a tisíce hodin práce. Podle Rödla se časový pres v čerpání evropských peněz do roku 2013 projeví
v kritickém nedostatku stavebních kapacit a zvýšení cen dodávek prací i technologií.     
Podle šéfa úřadu pro koordinaci evropských projektů Ericha Beneše bude možné dotace čerpat do roku 2015. "Díky
tomu, že budeme mít integrovaný plán rozvoje, získáme při posuzování projektů desetiprocentní bonifikaci," řekl Rödl.
Plzeň bude žádat o dalších pět miliard korun na program Plzeň - město kultury 2013, jehož součástí bude zejména
relaxační a sportovní komplex Štruncovy sady, krajská galerie a nové divadlo.     
Integrovaný plán je otevřeným dokumentem, do něhož mohou vstupovat další žadatelé. Jeho součástí budou i
vzdělávací programy. "Dokument není formální. Vychází z programu rozvoje města a hospodářské strategie do roku
2015. Bez univerzity ji nejsme schopni realizovat a podniky by skončily jako montovny," uvedl náměstek primátora
Vladimír Duchek.     


